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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Van törvényi háttere a „természeti csapássá" minősítésnek?" címmel a Házszabály 90 . §-a alapján
írásbeli kérdést kívánok benyújtani Gráf Józsefföldművelesűgyi és vidékfejlesztési miniszterhez. A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tísztelt Miniszter úr!

Tisztelt Miniszter úr!

Mosonmagyaróvár, 2005 . augusztus 10 .

I.

-LYr.l3iznai'liertold

Írásbeli kérdés

A mellékelt levéllel keresett meg Dr . Báznai Bertold úr, aki - főbb nagyüzemi pulykatartó
nevében - kéri a segítségemet .

T. Képviselő úr!

Cégünk, az Agro-Land 2002 Kft nagyüzemi pulykatartással foglalkozik a Ságra Foods
Rt integrációjában. Rajtunk kívül ntég kb . 75 termeld végez bérhizlalást az Rt részene, kb. évi
1,5 mi1Bó leadott darabszámot produkálva . A termelés intenzív jellegű, tehát az eloírások
keretein behil, de meglehetősen nagy db/ml sűniségű a telepítés . Természetesen az ehhez
szükséges technológiával (elsősorban légtechnika) a termelők rendelkeznek A legjobb
technikával sem lehet azonban elérni, hogy az istállókban a külső hőn*rsékiet alá vigyük a
hőfokot . 6bbó1 következik, hogy az időjárás, fileg a meleg nagyban befolyásolja a tartási
körülményeket. Az általunk bérhizlalt T-8 fajtájú hibrid pulyka nagy fokban tőtűrő, azonban
egy bizonyos hőmérséklet felett tőstressz lép fel, és drasuikus mértékben megemelkedik az
elhullás. Fokozott rrtérté fi ez a vágásérett áAományokban. Ilyen jellegű folyamat zajlott le
2005 . 30 . hetén, mikor a külső hőmérséklet 36-38 fok kőnü volt napokon keresztül Ennek
hatásira az állományok 2-414-a hullott el ezen a néhány napon. Ehhez tudni kell, ,hogy a teljes
hizlalási periódusban (16 hét) maximum 6-6,5 % az elfogadott elhullás gazdaságossági
szempontból . A termelők &-h-ették a kapcsolatot a biztositókkRl, a tárgyalások fo[yamátt
azonban kíderult, kárfizetés egyáltalán csak akkor jöhet szóba, ha a kérdéses extrém
hőmérsékletű napok időjárását tenttészeti csapássá minősíti az FVM . A kárfizetés még ezután
sem biztos, de a tárgyalási alapot csak ez teremtheti rtwg.

T. Képviselő Úr?

Segítségét szeretnénk kérd a fetrti kérdésben, kérjük, kezdanényezze, hogy a kérdéses napok
időjárását a FVM hivatalosan is nuMsítse természeti csapásnak . Vélhetőleg nem csak a Ságra
Foods Rt integrációjában dolgozó termelő M hanem a teljes magyar baromfiipart hasonló kár
érte ezeken a napokon. Egyben kérnénk, ha lehet kezdeanényezze, hogy azoknak a
termelőknek, akiknek a biztosítója nem lesz hajtandó &Ani a fenti jogcímen, az FVM az
aszály ill belvízkárokat szenvedett mezőgazdasági termelőkhöz hasonlóan pénzügyi
segítséget nyújtson!

Segítségét a termelők nevében előre is megköszönve, tisztelettel :

Van törvényi háttere a „természeti csapássá" minősítésnek? Ha nincs akkor mikor kívánják
megalkotni ezt a jogszabályt, illetve milyen segítséget tud nyújtani?

Tisztelettel várom előremutató és a megoldást segítő válaszát .
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